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Markku Weckman och 19 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet med fullmäktiges 
arbetsordning:

”Man behöver vidta åtgärder för att anlita en utomstående, obunden expert/expertgrupp för att 
undersöka och utforma ett förslag beträffande ekonomins nuläge i Vanda stad och den närmaste tidens 
utvecklingsutsikter. Det behövs en obunden, av politiska mål oberoende bedömning och ett förslag om 
hur man klarar av att uppfylla Vandas lagstadgade ekonomiska förpliktelser. Särskild vikt ska fästas vid 
den betydande minskningen av skatteinkomster till en följd av områdesförvaltningsreformen och 
finansieringen av aktuella tilläggsprojekt som kostar hundratals tusen euro.

På stadsdirektören Kari Nenonens initiativ har en liknande utredning tidigare gjorts av Eero Laesterä, 
doktor i administrativa vetenskaper. Resultaten talade för sig själva.
En utomstående experts utredning skulle kunna styra och fungera som stöd för Vandas av politiker och 
tjänstemän bestående interna ekonomi- och produktivitetsgrupps uppsättande av mål på så sätt att 
politiska passioner och eventuella personliga mål inte påverkar beslutsfattandet.
En av världens mest citerade forskare av megaprojekt, Bent Flyvbjerg, professor emeritus vid Oxfords 
universitet, har tillsammans med sin forskarkollega Dirk W. Bester hittat anledningar i 
beteendevetenskaper till varför stora investeringar misslyckas: de är ”optimism, överdrivet 
självförtroende och underlåtelse att beakta sannolikheter”.

Som ett resultat av allt detta underskattas kostnaderna och den erhållna nyttan överskattas. Vanligtvis 
möter man i dessa projekt också strategisk vilseledning, dvs. tillhandahållande av förvrängd eller felaktig 
information. I en forskningsintervju berättade en konsult att det först görs upp en budget som kan 
godkännas politiskt, och det verkliga priset kommer senare.”

Stadsfullmäktige 28.2.2022 § 14

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning.

_____

Serviceområdet för ekonomi och strategi konstaterar följande i sitt svar:

I Vanda har man med några års mellanrum gjort utomstående expertutredningar av Vanda stads 
ekonomi. Senaste gången beställde staden en bedömning som gällde Vanda stads ekonomiska situation 
och anpassningsmöjligheter av FCG Konsultointi Oy år 2020. Bedömningen gjordes som en del av 
beredningen av produktivitets- och tillväxtprogrammet och den presenterades för stadens 
produktivitets- och tillväxtkommitté. Gången innan bedömdes Vanda stads ekonomiska situation av 
Perlacon Oy år 2017, då utredningens resultat presenterades vid bl.a. Vanda stadsfullmäktiges 
seminarium. I båda utredningarna var Eero Laesterä, dr i adm. vetensk., huvudansvarig expert.



År 2023 planeras som tidpunkt för nästa utomstående utredning av Vandas ekonomiska situation, och 
då skulle utredningen vara tillgänglig i augusti år 2023 som stöd för beredningen av budgeten för år 
2024. Utredningen ger information för produktivitets- och tillväxtprogrammet och Vanda stads 
resterande strategiperiod. Resultaten kan också utnyttjas för att granska stadens ekonomi på längre sikt. 

Tidpunkten är motiverad också för att man i utredningen då kan beakta den preliminära uppskattningen 
av välfärdsområdesreformens slutgiltiga påverkan på kommunernas statsandelar från år 2024 och 
framåt, som finansministeriet ger ut sommaren 2023 då ministeriet har tillgång till de preliminära 
bokslutsprognoserna för år 2022. Också TE2024-reformens preliminära ekonomiska verkningar för 
kommunerna kan utnyttjas i den ekonomiska utredning som görs år 2023. Syftet är att utredningen 
anskaffas våren 2023. 

Stadsstyrelsen 28.11.2022 § 32

Stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Markku Weckman och 19 andra ledamöter som undertecknat motionen stadsstyrelsens 

svar i enlighet med förslaget, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.
_____

Stadsfullmäktige 19.12.2022 § 28

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsfullmäktige beslutar anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade bordlägga ärendet till följande sammanträde.

Bilaga:
– motion undertecknad av Markku Weckman och 19 andra ledamöter om en utomstående experts 

bedömning och förslag till Vanda stads program för hållbar ekonomi 

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud

Närmare information:
Matti Ruusula, ekonomi- och strategidirektör, fornamn.efternamn[at]vantaa.fi


